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فعالیت مستمر ستاد استانداردسازی
مدیرروابط عمومی فدراسیون فوتبال تأکید کرد ستاد 
استانداردسازی ورزشگاه های لیگ برتری در طول لیگ 
هم فعال خواهد بود. امیر مهدی علوی درباره جلســه 
امروز استاندردسازی ورزشگاه ها، گفت: برنامه ریزی ما 
این اســت که در روزهای چهارشنبه، شنبه، دوشنبه و 
چهارشنبه هفته آینده نیز این روند ادامه داشته باشد. 
چهارشنبه از ســاعت ۷ صبح در خدمت اهالی رسانه 
برای جلســات مربوط به ورزشــگاه های ملوان انزلی، 
ذوب آهن اصفهان و نســاجی مازندران هستیم. برنامه 

هفته آینده را نیز متعاقبا اعلام می کنیم.
وی افزود: مجموعه فدراسیون فوتبال از اوایل تابستان با 
پایان لیگ و در شرایطی که مراحل نهایی جام حذفی 
در جریان بود، برنامه خود را به ســمت توسعه و ترمیم 
کیفیت ورزشــگاه ها اختصاص بدهد. هر چند این کار 
وظیفه فدراسیون نیست اما در دستور کار ما قرار گرفت 
و با همکاری رسانه های گروهی بیشتر جلسات پوشش 
داده شــد. از اهالی رسانه تشکر کرده و فکر می کنم از 
۲۵ مرداد که قطار فصل جدید لیگ به حرکت دربیاید، 
آنچه در این بخش انجام شــد، دیده می شود. هرچند 
کافی نیســت و باید این مسیر ادامه داشته باشد. ستاد 
استانداردســازی در طول لیگ هم فعال خواهد بود و 
داود رفعتی نیز دبیر آن اســت. لیگ یک هم در نوبت 

بعدی اولویت است.
علوی خاطرنشان کرد: درمورد بازیکنان مشمول هم باید 
نکته ای را بگویم. امروز مهدی تاج و مهدی محمدنبی 
جلسه ای را در سازمان نظام وظیفه با ستاد کل نیروهای 
مســلح برگزار می کنند که نتایج آن در موعد مقتضی 

اطلاع رسانی می شود.

بازگشت رافخایی به ملوان
مهاجــم و دروازه بــان ســابق ملــوان در فصل جدید 
رقابت های لیگ برتر در کنار سعید دقیقی قرار گرفتند 

و از کنار خط قوهای سپید را هدایت می کنند.
سید جلال رافخایی و سید علی حسنی صفت مهاجم و 
دروازه بان سابق ملوان پس از توافق با باشگاه به عنوان 
دستیاران سعید دقیقی سرمربی این تیم انتخاب شدند. 
رافخایی سابقه پوشیدن پیراهن تیم ملوان را در کارنامه 
خود دارد و در میان هواداران این تیم بســیار محبوب 
است. وی ۲۸۵ بازی برای قوهای سپید به میدان رفته 
و ۷۶ گل برای آنها به ثمر رسانده است. او ۹۲_۱۳۹۱ 

با ۱۹ گل توانست در ملوان آقای گل لیگ برتر شود.
مهاجم سابق باشگاه ملوان که چهار سال پیش هم به 
عنوان یکی از مربیان این باشگاه منصوب شده بود، بار 
دیگر در لیگ بیست و چهارم روی نیمکت قوهای سپید 

در کنار سرمربی این تیم خواهد نشست.
علی حسنی صفت هم دیگر دستیار سعید دقیقی است 
که سابقه حضور درون دروازه ملوان را  در کارنامه دارد، 
در لیگ بیست و چهارم به عنوان مربی دروازه بان های 

این باشگاه منصوب شد.

ذوب آهن مدافع گرفت
رامتین ســلیمان زاده مدافع مس رفسنجان با قراردادی 
رســمی به عضویت ذوب آهن اصفهــان درآمد.رامتین 
ســلیمان زاده با سابقه بازی در تیم های مس رفسنجان، 
آلومینیوم اراک، استقلال خوزستان، فجرسپاسی و پیکان 
تهران که فصل گذشته یکی از بازیکنان تاثیرگذار مس 
رفســنجان بود، به جمع گاندوهای اصفهان ملحق شده 
است.این مدافع باتجربه بعد از تایید فنی توسط محمد 
ربیعی سرمربی ذوب آهن در جلسه با مدیران باشگاه به 
توافق رسید و قرارداد خود را به امضا رساند.سلیمان زاده 
در تمرینات ذوب آهن هــم حضور یافته و مهیای بازی 
در لیگ برتر بیســت و چهارم می شود.همچنین حمید 
عبدالهی مربی اسبق تیم های تراکتور، آلومینیوم اراک، 
پیکان، پــارس جنوبی جم و هوادار بــه عنوان مربی و 
نادر غبیشاوی مربی دروازه بان های سابق  تیم های خونه 
به خونه بابل، مس کرمان و فولاد خوزســتان به عنوان 
همراهان جدید سرمربی گاندوها در مسیر منتهی به لیگ 

برتر به کادرفنی تیم فوتبال ذوب آهن اضافه شدند.

هافبک بوسنیایی در استقلال ماند
وینگر بوسنیایی مورد تأیید کادر فنی قرار گرفته است 
و در اســتقلال خواهد ماند.با نظر کادر فنی استقلال 
آلمدین زیلیکیچ، وینگر بوســنیایی، مــورد تأیید قرار 
گرفته است و در جمع آبی پوشان خواهد ماند. او منتظر 
مشخص شدن زمان سفر استقلال به ترکیه برای برپایی 
اردو است تا در تمرین ها شرکت کند.همچنین ودران 
کیوسفســکی، دروازه بان بوســنیایی استقلال، هم به 

صورت قرضی به تیم های دیگر منتقل خواهد شد.

کلانتری در نساجی
هافبک فصل گذشته هوادار در تمرینات نساجی حضور 
دارد. ایوب کلانتری هافبک فصل گذشــته تیم فوتبال 
هوادار در تمرینات تیم نساجی حضور دارد و در صورت 
تائید کادر فنی نساجی با این تیم قرارداد امضا خواهد 
کرد.این بازیکن سابقه حضور در نساجی را دارد و فصل 
گذشــته از این تیم راهی هوادار شــد اما دچار آسیب 
دیدگی از ناحیه زانو شــد.کلانتری در حال حاضر در 

تمرینات نساجی حضور دارد.

میزبانی هوادار در پاس
دیدارهــای خانگی تیــم فوتبال هــوادار در لیگ برتر 
در ورزشــگاه پاس قوامین برگزار خواهد شد.جلســه 
هماهنگی تأیید ورزشــگاه تیم هــوادار صبح امروز در 
فدراسیون فوتبال با حضور مهدی محمدنبی و هدایت 
ممبینی برگزار شد.در پایان این جلسه مصوب شد که 
دیدارهای خانگی تیم فوتبال هوادار در فصل بیست و 
چهارم لیگ برتر در ورزشگاه پاس قوامین برگزار شود.

همچنین تیم هوادار موظف اســت بــرای میزبانی از 
تیم های پر طرفدار ورزشگاه جایگزین معرفی کند.

مستطیل سبز

انگیزه بالای سنگین وزن آزادکار
کشتی گیر وزن ۹۷ کیلوگرم کشورمان در المپیک پاریس 
معتقد است که بالا بودن انتظارات از کشتی برای کسب 
مدال در المپیک، نه تنها سبب اضطراب نمی شود، بلکه 
انگیزه ای برای قدرتمندتر شــدن و کســب مدال است. 
امیرعلی آذرپیرا، ، درباره آخرین شرایط آمادگی اش برای 
اعزام به مسابقات المپیک، گفت: زمانی طولانی  در اردو 
به ســر بردیم و از هیچ تلاشی دریغ نکردیم و از رئیس 
فدراســیون کشتی و هیات تهران به دلیل فراهم کردن 
امکانات لازم تشــکر می کنیم.چندین سال است که در 
اردوهای طاقت فرســا برای حضور در المپیک تمرین و 
تلاش کرده ام و امیدوارم روز مسابقه بتوانم بهترین نتیجه 

را بگیریم.
آذرپیرا درباره اینکه آیا فشار روانی ناشی از انتظارات بالا از 
کشتی برای کسب مدال در المپیک، روی کشتی گیران 
اثر منفی نمی گذارد، اظهار داشت: فشار روی کشتی گیران 
هست اما همه ملی پوشان آنقدر قدرتمند هستند که این 
فشــارها تبدیل به یک انگیزه برای آنها شود و بهترین 

نتیجه را کسب کنند.
کشتی گیر المپیکی کشــورمان درباره انتظاراتی که از 
مسئولان دارد، اضافه کرد: انتظار خاصی ندارم. فدراسیون 
کشتی همه انتظارات را برآورده کرده است و امیدوارم با 
کسب بهترین نتیجه، هم پرچم کشورمان را بالا ببریم 
و هم مردم را خوشــحال کنیم.وی درباره اینکه افزایش 
پاداش چه تاثیری روی انگیزه او داشــته اســت، یادآور 
شــد: انگیزه ما به خاطر پاداش بالا و پایین نمی شود و 
انگیزه  من با لذت بردن مردم از بالا رفتن پرچم ایران، بالا 
می رود.آذرپیرا درباره آشنایی با حریفانش در المپیک نیز 
اضافه کرد: با حریفانم در المپیک، قبلا مبارزه کرده ام و 
برد و باخت داشتم. امیدوارم با آنالیزی که داشته ایم، روز 
مســابقه روز من باشد و بتوانم با طلای المپیک مردم را 

خوشحال کنم.

ساعی امیدوار به کسب مدال
رئیس فدراســیون تکواندو گفت: تــلاش زیادی انجام 
داده ایم و امیدوارم در المپیک پاریس جزو رشــته های 
مدال آور ایران باشیم.هادی ساعی گفت: بچه های ما جوان 
هستند اما کم تجربه نیستند و میادین زیادی دیده اند. آنها 
رقیبان بزرگی را شکست داده و کسب سهمیه کرده اند. 
همه تلاش کردیم و تکواندوکاران به ســختی توانستند 
سهمیه بگیرند. آنها قدر این فرصت را می دانند و ما نیز 
هر امکاناتی که در توان داشــتیم را در اختیار آنان قرار 
دادیم. المپیک میدان بزرگی است و بهترین های دنیا در 
آن حضور دارند. چیزی قابل پیش بینی نیست و امیدوارم 
جزو رشته های مدال آور باشیم.وی گفت: تعیین پاداش ها 
و برگزاری اینگونه مراسمات، انگیزه ورزشکاران را افزایش 
می دهد. در گذشته که ما ورزشکار بودیم، خبری از این 
مراسم ها نبود!ســاعی درباره اینکه تکواندو در بازی های 
آسیایی انتظارات را برآورده نکرد و آیا می تواند در المپیک 
درخشان باشد، افزود: ما در بازی های آسیایی کم مدال 
نگرفتیم فقط طلا به دســت نیاوردیم. بازیکنان جوانی 
داریم و در این مدتی که از بازی های آســیایی گذشته، 

تجارب نفرات افزایش یافته است.

ممنوعیت مذاکره باشگاه ها با 
المپیک های کشتی

رییس ســازمان لیگ فدراسیون کشتی از افزایش قابل 
توجه مبلغ قرارداد با کشتی گیران حاضر در لیگ امسال 
خبر داد و گفت: لیگ کشــتی از حالت دو قطبی خارج 
شده است.حمید یاری با بیان اینکه مراسم قرعه کشی 
لیگ برتر کشتی آزاد و فرنگی در تاریخ ۱۰ مرداد برگزار 
می شود، به ایسنا گفت: خوشبختانه تیم های حاضر در 
لیگ های کشــتی آزاد و فرنگی از نظر بودجه و شرایط 
مالی نسبت به سال گذشته شرایط بسیار بهتری دارند 
و کشتی گیران خوب ما در تیم های مختلف به خدمت 
گرفته شده اند. سال  های قبل شاهد دو قطبی بودن لیگ 
بودیم اما امســال قطعا این شرایط تغییر خواهد کرد و 
تیم های مدعی بیشتری را شــاهد خوهیم بود. همین 
موضوع نویدبخش این اســت که لیگ برتر کشــتی از 
جذابیت و حساسیت بیشتری نسبت به گذشته برخودار 
خواهد بود.رییس سازمان لیگ فدراسیون کشتی، افزود: 
حضور ۶ تیم در لیگ برتر کشــتی فرنگی و لیگ برتر 
کشتی آزاد قطعی شده و در کشتی آزاد نیز ۴ تیم دیگر 
درخواســت حضور در لیگ را داشــته اند که در صورت 
پرداخت ورودیه و ثبت نام آن ها در ســامانه کشتی، نام 
این تیم ها اعلام خواهد شد. در سال های قبل تیم هایی 
با اهداف خاص نام خود را مطرح کردند اما از حضور در 
لیگ انصراف دادند، بر همین اساس امسال جلوی این کار 

گرفته شده است.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه تلاش های فدراسیون کشتی 
در بالا بردن برند کشتی نقش زیادی در افزایش استقبال 
برای تیمداری در لیگ برتر کشــتی داشته است، گفت: 
با حساسیت سازمان لیگ فدراسیون کشتی، تیم هایی 
مجوز حضور در لیگ را بدســت آوردند که از نظر مالی 
در شرایط خوبی باشند و بتوانند به تعهدات خود در قبال 

کشتی گیران عمل کنند.
یاری با قدردانی از ســرمربیان تیم های ملی بزرگسالان 
برای همکاری با ســازمان لیگ، خاطرنشان کرد: آن ها 
بــرای ما این محدودیت را نگذاشــتند که مراحل ثبت 
قراردادها در لیگ امسال به بعد از المپیک موکول شود. 
البته تیم ها حق صحبت یا عقد قرارداد با ۱۱ ملی پوش 
کشتی ما در المپیک را ندارند و مذاکره با آن ها باید بعد 
از المپیک باشد. هر چند برخی تیم ها با یکی دو المپیکی 

تماس هایی داشتند که باعث بوجود آمدن گلایه شد.
رییس سازمان لیگ فدراسیون کشتی در پایان با اشاره به 
افزایش چشمگیر مبالغ قراردادهای کشتی گیران، گفت: 
در حال حاضر تعداد قابل توجهی کشــتی گیر قرارداد 
میلیــاردی برای حضور در لیگ کشــتی ثبت کرده اند 
که این موضوع حاصل تلاش  های فدراســیون کشتی و 

برنامه های سازمان لیگ فدراسیون کشتی بوده است.

ذره بین

همدلی| گروه ورزش: تیم هندبال جوانان پسر 
ایران با قبول شکســت برابر ژاپن در رقابت  های 
قهرمانی آسیا از کسب مجوز حضور در دیدارهای 
جهانی بازماند تا حسرت حضورشان در مسابقات 

جهانی و نیممه نهایی ۱۳ ساله شود.
هجدهمین دوره رقابت هــای هندبال قهرمانی 
جوانان پسر آســیا و انتخابی دیدارهای جهانی 
لهســتان به میزبانی اردن پیگیری شد. تیم ملی 
هندبال پسران ایران یکشنبه شب در سومین و 
آخرین دیدار خود در مرحله یک چهارم نهایی به 
مصاف تیم ژاپن مدافع عنوان قهرمانی رفت و باز 
هم در دقایق آخر با اشتباهات فردی و با اختلاف 
دو گل نتیجه را به این تیم آسیای شرقی واگذار 
کرد تا هم از راهیابی به مرحله نیمه نهایی بازبماند 

و هم سهمیه جهانی را از دست بدهد.
سابقه حضور در آسیا

تیم ملی هندبال جوانان ایران ســابقه حضور در 
۱۳ دوره این رقابت هــا را دارد که طی این ادوار 
یک نقره و ۲ برنز کسب کرده است و از این نظر 
در رده نهم جدول مدالی قاره کهن در رده سنی 

جوانان قرار دارد.
نخستین مدال جوانان هندبال ایران در مسابقات 
ســال ۲۰۰۴ که در حیدرآباد هند برگزار شد، با 
شکســت ژاپن در دیــدار رده بندی با نتیجه ۱۹ 
-۲۴ به دســت آمد. این مدال برنز ۴ سال بعد و 
در مسابقات سال ۲۰۰۸ امان اردن به نقره تبدیل 
شد. در این مســابقات تیم ملی هندبال جوانان 
کشــورمان در دیدار فینال تنها به لطف یک گل 
بیشتر حریف و نتیجه ۳۰ -۳۱، بازی را به کویت 

واگذار کرد تا روی سکوی دوم قرار بگیرد.
دو سال بعد و در مسابقات ۲۰۱۰ که به میزبانی 
تهران برگزار شد، تیم ملی ایران در مرحله نیمه 
نهایی مقابل قطر نتوانست به پیروزی دست پیدا 
کند و در دیدار رده بندی ۳۴ -۳۷ امارات متحده 
عربی را شکســت داد تا بار دیگر مدال برنز را به 

ویترین مدال های خود اضافه کند.
هندبــال ایران در رده ســنی جوانــان یک رده 
چهارمی نیز در کارنامه خود دارد که در مسابقات 
سال ۲۰۱۴ تبریز به دست آمد. در این مسابقات 
تیم ملی کشــورمان در دیدار رده بندی روبروی 
ژاپن ۳۲ -۳۳ تن به شکست داد تا از رسیدن به 

سومین مدال برنز خود رسید.

تیم ملی هندبال جوانان ایران در دیگر ادوار حضور 
خود سه رده پنجمی در سال های ۱۹۹۰، ۲۰۰۰ 
و ۲۰۱۸، سه رده ششــمی در سال های ۲۰۰۶، 
۲۰۱۲ و ۲۰۲۲، یک رده هفتمی در سال ۲۰۱۶، 
یک رده هشتمی در سال ۱۹۹۶ و یک رده نهمی 

در سال ۱۹۸۸ به دست آورده است.
ایــران ۴ بــار در ســال های ۱۹۹۰ و ۲۰۱۰ در 
تهران، ۲۰۰۰ در مشهد و ۲۰۱۴ در تبریز میزبان 

برگزاری این مسابقات بوده است.
دوبار جهانی شدن

ایــران در مجموع دو بار در ســال های ۲۰۰۸ و 
۲۰۱۱ در رقابت های قهرمانی جهان مصر و یونان 
حاضر شده است. هندبالیست های جوان کشورمان 
به ترتیب در این دو دوره هفدهم و دوازدهم جهان 
شدند. حضور دوباره تیم ملی در این رویداد دیگر 
تکرار نشده و با باخت شب گذشته این تیم برابر 
ژاپن و از دســت رفتن سهمیه بازی های جهانی، 

این حسرت جهانی شدن ۱۳ ساله شد.
شریف مصری هم معجزه نکرد!

فدراسیون هندبال به نسل جدید هندبالیست های 
خود بســیار اطمینــان دارد و بخش عمده ای از 
سرمایه گذاری و هزینه و برنامه ریزی ها بر روی 

تیم هــای رده نوجوانان و جوانــان زنان و مردان 
صــورت می گیرد. در زنان ایــن هزینه از همان 
سالهای ابتدایی ثمره داد و تیم ها در هر سه رده دو 
دوره پیاپی راهی رقابت های قهرمانی جهان شده 
اند. اما در بخش پســران هنوز این هدف محقق 

نشده است.
فدراسیون با همین هدف گذاری شش ماه قبل 
و درست در روزهای خداحافظی ووسلین وویویچ 
ســرمربی تیم ملی مردان از حضور مؤمن شریف 
مصری یک مربی سرشــناس و مطرح هندبال 

رونمایی کرد.
 به گــزارش مهر، مســئولین هندبــال تمام 
تدارکاتــی را کــه برای این تیــم لازم بود را 
مهیا کردند. پس از ســال ها تیم رده جوانان 
در چند بــازی و اردوی تدارکاتی برون مرزی 
هم شرکت کرد. اردو و مسابقات تدارکاتی در 
روســیه، گرجســتان و ترکیه به همراه بازی 
تدارکاتی بــا ژاپن در محل بازی ها شــرایط 
را بــرای حضور موفق این تیم در مســابقات 
آســیایی مهیا کرده بود اما چــرا باز هم این 
تیم در دقیقه های آخر با اشــتباهات فردی و 
تنهــا با یک گل نتیجه را به تیم مقابل واگذار 

کرد قطعاً باید بررسی شود تا در آینده شاهد 
چنین شکست های تلخی نباشیم.

دو شکست عامل ناکامی
با نگاهی به نتایج تیم ایران در این رقابت ها و نوع 
و شیوه بازی هندبالیست ها متوجه رشد و بهبود 
فنی تیم می شویم. تیم هندبال در مرحله مقدماتی 
و گروهی با دو برد و صدرنشــینی راهی دور بعد 

شد:
* ایران ۳۰- چین ۲۶

* ایران ۲۵- کویت ۲۳
مرحله یک چهارم نهایی با قرار گرفتن در رده سوم 

گروه دوم از راهیابی به دور نیمه نهایی بازماند:
* ایران ۳۲- عمان ۱۹

* ایران ۲۵- عربستان ۲۶
* ایران ۲۹- ژاپن ۳۱

هر دو شکست تیم در شرایطی بود که تیم ایران 
بازی پایاپای یا حتــی در دقایقی از رقیب پیش 
بود اما در دقایــق پایانی و با اختلاف کم نتیجه 
را به حریفان واگذار کرد. حضور مؤمن شــریف 
مربی مسلط مصری هم نتوانست برای این تیم 
جوان معجزه کند و آنها را پس از ۱۳ سال راهی 
رقابت های جهانی کرده و به سکوی آسیا برساند.

با پذیرش شکست برابر ژاپن رخ داد 

13 سال ناکامی جوانان هندبال ایران در جهانی شدن

همدلی| مسئول کمیته مسابقات فوتبال بانوان گفت: ۷ باشگاه 
مدارک خود را برای حضور در مسابقات لیگ دسته دوم فوتبال 
بانوان ارسال کرده اند.گلاره ناظمی، مسئول کمیته مسابقات 
بانوان در خصوص الزام کنفدراســیون فوتبال آســیا مبنی بر 
تیم داری باشــگاه های لیگ برتری در حــوزه فوتبال بانوان و 
همچنین اینکه چند باشگاه لیگ برتری برای ورود به فوتبال 
بانوان درخواســت داده اند، گفت: تاکنون باشگاه های تراکتور، 
پرسپولیس، شمس آذر، مس رفسنجان، چادرملو، ذوب آهن و 
فولاد خوزستان اعلام آمادگی خود را برای حضور در مسابقات 
لیگ دســته دوم فوتبال بانوان کرده انــد و مدارک خود را به 

سازمان لیگ فوتبال ارائه داده اند.

مسئول کمیته مســابقات بانوان در پاسخ به این سوال که آیا 
همه باشــگاه های لیگ برتری مردان برای مجوز حرفه ای باید 
در لیگ برتر فوتبال بانوان باشند، گفت: الزامی وجود ندارد که 

حتما تیم های باشگاهی در لیگ برتر بانوان باشند. هدف این 
اســت که از ورزش بانوان حمایت شود. حتی تیم ها می توانند 
در لیگ دو، کشوری یا استانی تیم داشته باشند و الزامی وجود 
ندارد که به صورت حرفه ای تیم داشته باشند. این موضوع که 
باشگاه ها بخواهند امتیاز تیم ها در لیگ برتر را بخرند، به خود 

باشگاه ها بستگی دارد.
ناظمی در پایان اظهار کرد: قرعه کشی مرحله دوم لیگ دسته 
دوم فوتبال برگزار و تیم ها در ســه گروه از روز چهارشــنبه 
سوم مردادماه به رقابت با یکدیگر می پردازند.جز تیم هایی که 
درخواســت حضور در فوتبال بانوان داده اند، سپاهان، ملوان و 

نساجی هم از قبل در بخش بانوان فعالیت دارند.

ناظمی خبرداد:

پرسپولیس، تراکتور و ۵ تیم لیگ برتری در صف حضور در فوتبال بانوان

همدلی| در هفته  های گذشته بارها ااظهارات ضد و نقیضی در 
خصوص راه اندازی سیستم کمک داور ویدیویی از مسئولان 
فدراسیون فوتبال به گوش رســیده است و این بار بر خلاف 
اظهارات قبلی، هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال با 
تردید به این موضوع نگریست و عنوان کرد که بعید است در 

هفته  های ابتدایی فصل جدید این مهم عملیاتی شود!
هدایت ممبینی در رابطه با روند آماده ســازی ورزشگاه آزادی 
و همچنین شــرایط نه چندان جالب ورزشــگاه تختی اظهار 
داشــت: می دانید ورزشگاه هایی که در اختیار ماست شاید به 
لحاظ اســتانداردی به روز نباشند. در تمام دنیا ورزشگاه های 
مختص فوتبال را می بینیم که تماشاگران خیلی راحت بازی 
را از نزدیک می بینند و امکانات خوبی دارند. با استانداردهای 
دنیا از نظر نور، کیفیت چمن و ســکوها خیلی فاصله داریم 
و اینکه بخواهیم تمام ورزشــگاه ها را به سطح استانداردهای 
بین المللی برسانیم، خیلی سخت است اما سعی کردیم برخی 

ضعف هایشان را برطرف کنیم.
وی ادامه داد: امیدواریم که اگر قرار است ورزشگاهی ساخته 
شود با استانداردهای روز دنیا ساخته شود و مخصوص فوتبال 
باشد. در خیلی از جاهای دنیا پیست تارتان کنار زمین را نداریم 
و منســوخ شده است. باید این کارها را در آینده ببینیم. الان 
تکنولوژی طوری شده که در فرصت کم یک ورزشگاه ساخته 
می شــود. نزدیک بیشتر از یک سال اســت که درگیر آماده 
سازی ورزشگاه  آزادی هستیم. ما انتظار داریم این ورزشگاه با 
این مسابقاتی که داریم مانند استقلال و پرسپولیس در لیگ 
نخبگان و همچنین بازی های تیم ملی با حضور تماشــاگران 

برگزار شود و خیلی زودتر بازسازی شود.
ممبینی در پاســخ به این سوال که آیا شرکت توسعه هزینه 
خریــد VAR را که از طریق وزارت ورزش تامین شــده، در 
اختیار فدراسیون فوتبال قرار داد، خاطرنشان کرد: تا این لحظه 
هیچ پولی به حساب فدراســیون فوتبال واریز نشده است. با 
توجــه به الزاماتی که داریم باید VAR را به فوتبال کشــور 
بیاوریم. مشــکلات زیادی داریم که در آینــده بازگو خواهم 

کــرد. دولت ۱۱۰ میلیارد برای VAR در نظر گرفت و چون 
فدراســیون فوتبال ذی حســاب ندارد، پول به حساب وزارت 
ورزش رفت. متاسفانه این پول تا امروز علیرغم جلسات متعدد 

به خاطر بروکراسی اداری واریز نشده است.
وی ادامه داد: همه یک مجموعه هستند. متاسفانه بروکراسی 
اداری باعث شــده این مشکلات را داشته باشیم. خیلی از این 
وضعیت نگران هستیم. پولی که کمتر از ۳ هفته تخصیص داده 
شده، ۱۰ ماه است نتوانســته ایم دریافت کنیم. امیدوارم این 
مشکل حل شود و وزیر ورزش هم دوست دارد این اتفاق زودتر 
بیفتد. از این نوع رفتارهای اداری در ورزش کشــور نگرانیم. 
پولی که کمتر از یک دقیقه جا به جا می شــود، ۱۰ ماه است 
به هر دلیلی انجام نشــده چون ممکن است آنها موارد قانونی 
بیاورند.ممبینی افزود: فدراســیون فوتبال از منابع درآمدی 
خودش پول دستگاه های VAR را ذخیره کرده است. اگر در 
ورود دستگاه ها مشکلی پیش نیاید دیگر خیلی دل نگران آن 
پول نیســتیم و هروقت دوستان خواستند پول را واریز کنند، 
دغدغه ای نداریم، ما با تلاش همه جانبه بحث  مالی را برطرف 

کردیم.
دبیــر کل فدراســیون فوتبــال در رابطه با مــکان برگزاری 
دیدارهای اســتقلال و پرسپولیس در فصل جدید گفت: باید 

در تهران ورزشگاهی که کنار آزادی باشد، داشته باشیم. شاید 
مجبور باشــیم در هفته ۳ بازی را در تهران برگزار کنیم، ایده 
خوبی است در صورتی که مشکلات ورزشگاه تختی را برطرف 
کنیم از این ورزشگاه هم استفاده کنیم تا در زمانی که همزمان 
تیم ملی، استقلال و پرسپولیس بازی داشتند مشکلی نداشته 

باشیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا احتمال برگزاری بازی های دو 
تیم در ورزشگاه پاس قوامین بدون حضور تماشاگران است؟ 
خاطرنشان کرد: این خیلی بد است. نه، در جلسات اولیه مان 
هم اعلام کردیم آنجا از حضور تماشاگران محروم هستیم. این 
برای فوتبال ما زشت است و انگیزه برگزاری مسابقه زیر سوال 
می رود. دوستان در شرکت توسعه قول دادند ورزشگاه آزادی 
زودتر از نیم فصل آماده شــود ولی انتظار جامعه فوتبال این 
اســت که حداقل چندین ورزشگاه به روز داشته باشیم. حیف 
است با این همه هوادار ساختار ورزشگاه های ما قدیمی باشد. 
امیدوارم دولت تدابیری بیندیشد که فوتبالدوستان از داشتن 

امکانات خوب لذت ببرند.
دبیر کل فدراســیون فوتبال در پاســخ به این سوال که بازی 
تیم ملی فوتبال مقابل قرقیزســتان در کجا برگزار می شود؟ 
گفت: در ۴۸ ســاعت آینده جلساتی داریم که تصمیم گیری 
می کنیــم. اگر به این نتیجه برســیم که ممکن اســت برای 
میزبانــی این بازی در ورزشــگاه آزادی به مشــکل بخوریم، 
ورزشــگاه جایگزین را معرفی می کنیم. این بازی قطعا داخل 

کشور برگزار می شود.
ممبینی در رابطه با اینکــه آیا فصل بعد نیز لیگ برتر بدون 
 VAR آغاز می شود؟ گفت: ممکن است هفته های اول VAR
نباشد. مباحثی مانند ترانسفر دســتگاه، گمرک، نصب و راه 
اندازی باشد. ممکن است با تاخیر باشد. اجازه دهید ما تاریخ 
دقیق نگوییم که خدای ناکرده فردا زیرسوال برویم ولی یکی 
از اولویت های فدراسیون بحث VAR است، ان شاءالله بتوانیم 
خبرهای خیلی خوب و جذابی را در هفته های آینده داشــته 

باشیم.

ادامه سریال ضد و نقیض گویی فدراسیون فوتبال؛

ممبینی: شاید هفته های اول لیگ بدون VAR برگزار شود!


